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Úvod 
 

Rýpal 14/2023 
Milí čtenáři, 
předkládáme vám nové 
číslo školního časopisu, 
tentokrát v novém 
kabátě, a chceme na 
tomto místě moc 
poděkovat autorům všech 
příspěvků. Školní časopis 
je tu pro vás, vy můžete 
utvářet jeho obsah i 
vzhled. Uvítáme vaše 
texty, názory, postřehy, 
zkušenosti, zážitky, 
fotografie i další nápady 
(můžete je posílat na e-
mail 
sedlarova@sstovacov.cz). 

 

                                      

             

 

Vydává SŠ řezbářská 
Tovačov. 
Autorům všech 
příspěvků moc a moc 

děkujeme!!!! ☺ ☺ 

 

V tomto čísle najdete 
mimo jiné: 

- recenze k filmu Jan 
Žižka 

- postřehy z výstavy 
Tutanchamon 

- něco o florbalovém 
turnaji dívek 

- dojmy ukrajinských 
studentek 

 

mailto:sedlarova@sstovacov.cz
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Zvídavý mikrofon 
Zeptali jsme se studentů posledních ročníků na plány do budoucna 

 

  

 

 

 

 

                                   

• Po maturitě chci studovat 
obuvnictví na Baťově 
univerzitě ve Zlíně. 

• Chci dál studovat, nejspíš 
nějaký výtvarný obor- 

• Ráda bych šla dál studovat, 
pokud by mě vzali. Asi to 
nechám náhodě a půjdu, kam 
mě vezmou. Pokud mě nikam 
nevezmou, zkusím to za rok 
znovu. Nejradši bych šla na 
obory, jako jsou kresba a 
grafika apod. A možná 
zkusím podat přihlášku na 
korejštinu, protože myslím, že 
tam by mě mohli vzít. 

• Chtěla bych se stát 
světoznámým designérem. 

• Po maturitě, kterou snad 
doufám zvládnu, bych nejspíš 
chtěl pokračovat v oboru. 
Jsem ale otevřen i dalším 
možnostem, nevadilo by mi 
zkusit něco nového, třeba 
pedagogiku. 

 

• Chci dál studovat, udělat si 
maturitu a živit se truhlařinou. 

• Po škole půjdu do truhlářské 
firmy, což je odmala můj sen. 

• Po škole bych chtěl cestovat. 
Nejdříve jít někam do firmy, 
něco vydělat, pak investovat. 

• Dřevorubec nebo Prefa. 

• Visit mental nhospital and 
then I want to work in a 
funeral service. 

• Půjdu k armádě, chci bránit 
ČR. 

• Chtěl bych být 
profesionálním hráčem 
her. Když to nevyjde, 
půjdu někam pracovat. 
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Odborná praxe DE4 

 

    

 

 

Měl jsem možnost absolvovat praxe mimo školu 
v prostějovské firmě Lachman Interier. Mým 
prvním úkolem bylo zaměřit si a vypracovat 

návrh s výkresem kuchyně. Mezi mé další úkoly 
patřilo podle náčrtu vymodelovat mobilní šatník, 
udělat jeho výkres a vizualizaci, aby měl klient 

bližší představu o výsledném produktu, také jsem 
si vyzkoušel navrhnout praktickou moderní 

recepci. Dokonce jsem se podíval do dílen firmy, 
kde jsem viděl dílny na práci se dřevem a 
aglomerovanými materiály, ale i dílnu na 

opracování a tvarování umělého kamene. Ve 
firmě se mi velice líbilo, kolektiv byl příjemný, 

ochotný a předal mi mnoho vědomostí, 
zkušeností a inspirace.    

 Matěj 

 
 
 

 

V lednu jsme se zúčastnili stáže 
v interiérovém studiu Voráč. 
Naším úkolem bylo vytvořit 
návrhy interiérů v grafických 

programech dle předloh, které 
nám zadal pan Voráč. Díky této 
zkušenosti jsme měli možnost 

nahlédnout do praxe stávajících 
designérů a přiučit se novým 

věcem.  Za vše jsme moc vděční 
a věříme, že nás takhle 

zkušenost do budoucna hodně 
posune.                                      

Tomáš a Monika 
 



 

5 
 

Č.14 2022/23 
 

Holčičí florbal 

Na začátku školního roku jsme dostaly nabídku od pana učitele Domese. Týkala se florbalu. 
Všechny jsme se na sebe podívaly a řekly ano. Proč? Chtěly jsme zkusit něco nového. 

Následující tělocvik jsme začaly trénovat. Nikdy jsme to nehrály a ani moc nevěděly, co 
pořádně děláme, ale to nás nezastavilo, ba naopak – motivovalo nás to. Po pár týdnech se 

k nám připojily dvě holky z DE3 a jedna z truhlářů. Téměř okamžitě jsme se shodly na 
pozicích. Trénovaly jsme dva měsíce v hodinách tělocviku. Zpočátku nám to moc nešlo, ale 

díky snaze a vytrvalému tréninku jsme se zlepšovaly a dotáhly jsme to až na turnaj 
v Prostějově. Ten se konal 9.12.2022. 

V den turnaje nervozita stoupala, ale to nás nezastrašilo. Došly jsme všichni před halu, kde 
jsme se setkaly s pány učiteli, a vkročily jsme dovnitř jako tým. Hned na prahu jsme se lekly. 

Všechny závodnice měly dresy, protahovaly se, střílely na bránu a povzbuzovaly se. To byl 
konec. Chtěly jsme se otočit na patě a odejít, ale učitelé nás uklidnili, odvedli do šatny a 

odešli. Začaly jsme se převlékat a dělat blbosti. Díky tomu se celá situace uklidnila a měly 
jsme pocit, že to nebude tak strašné. Vyrazily jsme na tribunu za našimi učiteli a k ohromení 

z chybějících dresů se přidala i panika, protože všechny týmy hrály mnohem déle (několik let) 
než my a braly to velmi vážně, téměř profesionálně, a pro nás to byla jen zábava, opravdová 

hra, ze které máme potěšení, ale pořád je to jen hra, a ne málem boj o trůny. 
První zápas jsme prohrály 5:0, ale pochvala od soupeřů nás hřála u srdce. Další zápas 
s domácími jsme sice opět prohrály 2:1, ale už s mnohem lepší náladou a bojovnějším 

duchem. Pan učitel nám uspořádal hostinu s bábovkou a dvě dívky z domácího týmu si 
s námi povídaly. Zápas s nesilnějším týmem dopadl prohrou 10:0, ale domácí tým fandil nám. 
Teď jsme sice prohrály, ale my se přece nevzdáme jen tak. A příště ukážeme, co umíme. Já i 

celá moje třída v to věříme.       Lea 
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Film Jan Žižka-recenze 

         

 

 

Ve středu jsme se školou navštívili kino, ve 
kterém promítali film Jan Žižka. O tomhle 

filmu jsem slyšel hodně negativních recenzí, 
jelikož historikům se nelíbí, že děj je občas 

smyšlený a nezakládá se na pravdě. Můj názor 
je, že když je to film, mohlo by to tak být. 

Kdyby to byl dokument, musel by být obsáhlejší 
a musel by obsahovat všechno. Ve filmu jsem 

viděl tři české herce. Trval 125 minut a ze 
začátku jsem si myslel, že mě to nebude bavit a 

že tam nevydržím tak dlouho, ale ve čtvrtině 
jsem změnil názor a film se mi začal líbit a 
zajímalo mě, jak to dopadne…. Ve filmu se 

hodně bojovalo a tekla krev, takže si myslím, že 
není určen pro slabé povahy…. Moc se mi 

nezdál ten konec, protože to bylo náhlé, tak si 
myslím, že by mohli udělat pokračování ….                                   

Víťa 

 

Nebyl by to údajný film z historie, 
kdyby to nezačalo brutální vraždou a 

krveprolitím. Film rozhodně nepatří do 
rukou slabším povahám, či osobám 
pod 15 let. Film byl údajně natočen 

podle skutečné události. Avšak ve filmu 
jsou jen útržky z historie. Třeba to, že 

přišel o oko v boji. Od filmu jsem čekal 
víc – více ukázek boje, taktizování a 

obchodování. Na místo toho film opět 
pojednává spíš o lásce. Nemohu ale 
vyvrátit, že bojové scény a útoky ze 

zálohy byly vybrány dobře. Film měl 
atmosféru zajímavou a místy i 

napínavou…..                        Viktor 
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Film Jan Žižka-recenze 

Ve středu 4.ledna jsem šel se školou na film Jan 
Žižka. Tento film přišel do kin 8. září 2022 a natáčel 
se v Česku. Většina herců byla ze zahraničí, ale 
zpozoroval jsem i pár českých, například Bena 
Christovao. Režisérem filmu byl Petr Jákl, který podle 
mě odvedl dobrou práci. Film se odehrává ve 
středověku a vypráví o životě a začátcích Jana Žižky. 
Film mě zaujal krásně natočenými záběry a 
atmosférou. Akční záběry a scény mi připomínaly 
americké filmy, a na tom podle mě není nic špatného, 
naopak, do filmu se to hodilo. Scény, ve kterých se 
bojovalo, byly dost krvavé a brutální, přesně tak, jak 
bych očekával u středověkého filmu. Herci měli 
skvěle udělané kostýmy a své role zahráli celkem 
uspokojivě. Jediné, co bych filmu vytknul je, že 
nevyobrazil pozdější Žižkovy bitvy a dobu jeho 
největší slávy, kdy měl tisíce vojáků a táhl proti 
nepřátelům se svými vozovými hradbami. Doporučil 
bych to publiku staršímu 15 let vzhledem ke krvavým 
pasážím, které by pro děti rozhodně nebyly přínosné, 
naopak negativně ovlivňující. Filmu bych dal 
slušných 8/10.        Vašek 

 

  

         

 

 

 

 

Zde vám přináším recenzi k filmu Jan 
Žižka. Budu mluvit o tom, co se na 
tom filmu povedlo, co se nepovedlo 
…. Musím říct, že herecké výkony 
v tomto filmu byly opravdu 
znamenité, herci na mě působili 
přirozeně a přišlo mi, že je hraní 
v tomto filmu bavilo. Dále musím 
vyzdvihnout kostýmy a masky. Masky 
a kostýmy byly dobové a asi historicky 
přesné…. A co se nepovedlo? Co se 
týče děje, tam už musím zmínit i 
negativa. Děj byl velice zvláštní, 
chvílemi mi přišlo, že se ani 
neodehrává v Českém království, 
přišlo mi to trochu jako fantazy film, 
nebo nějaký středověký vymyšlený 
fiktivní thriller. Co se týče historie a 
vystižení tehdejší doby, tak to bylo 
dost mimo, nějaká pravda tam určitě 
byla, ale bylo to až moc přehnané.       
Samuel  

Film je natočen podle skutečné události. Scénárista vytvořil 
poutavý příběh, avšak s nepříliš pravými událostmi. Film 
pojednává o únosu snoubenky Jindřicha z Rožmberka Janem 
Žižkou a jeho družinou a pronásledování Jana Žižky královskou 
družinou …. Film by si určitě pochvalovali američtí návštěvníci 
kina, kteří kromě Ameriky neznají nic. Rozhodně ne místní, 
natož někdo, kdo má rád historii. Film byl typickým americkým 
nesmyslem, kde se skutečné události nesetkávají s realitou. Co 
se týče husitství, to ve filmu nečekejte. Film celkem zklamal i 
prostředím, kde se natáčel. Je zde pouze jeden záběr na starou 
Prahu, jinak se celý odehrává v horách a jeskyních. Jinak zde 
byla i velmi úsměvná scéna, kde opět nebyla dodržena historie, 
když spojili dna vozů a nazvali to vozovou hradbou. Ve filmu už 
pouze chyběla milostná scéna mezi Žižkou a Kateřinou. Tento 
film bych doporučil někomu, kdo se chce zasmát a vidět, jak to 
rozhodně nebylo. Jinak je tento film spíš slabší průměr a do kina 
bych na něj znovu nešel. Atmosféra filmu je spíše upjatá, cílové 
publikum 15+. Celkové hodnocení z mého pohledu 4/10.   Max 
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Výstava Tutanchamon 

Dne 07. 09. 2022 naše třída Ř2 a třída D3 navštívila výstavu Tutanchamon na brněnském 
výstavišti, která měla připomínat 100 let od objevení jeho hrobky v roce 1922 Howardem 

Carterem, britským archeologem. Po příjezdu na hlavní nádraží jsme se přesunuli na 
zastávku tramvaje před nádražím. Tramvají jsme jeli okolo Mendlova náměstí, kde se 

nachází klášter na Starém Brně, který založila Eliška Rejčka, byl vidět i Špilberk. Poté, co 
jsme dorazili před výstaviště, jsme se přesunuli před halu, kde probíhala výstava 

Tutanchamon. Po odložení batohů jsme obdrželi vstupenky a audioprůvodce a následně 
jsme vstoupili do první místnosti, kde kromě nástěnek s historií Egypta, s informacemi o 

panovnících byl i 3D model hrobky Tutanchamona či slavná Rosettská deska, bysty 
faraonů, mapy Egypta a Údolí králů. Byla zde obrovská socha Tutanchamona, na které 

bylo zezadu vyryté jeho jméno v hieroglyfech. V druhé místnosti nám promítli dokument 
o objevení hrobky, v další části se nám naskytnul pohled na pozlacenou rakev, pohřební 
vybavení Tutanchamona, lodě, jeho trůn apod. Dále jsme viděli schrány, rakve, šperky, 
rekonstrukce obličeje a kostry Tutanchamona, Anubise, hlavy sokolů, kobry, egyptské 
sošky, skarabea. V další místnosti bylo válečné vybavení, válečné vozy, dýky, sedla na 

koně. Byl zde i Tutanchamonův trůn a truhly, nádoby na kosmetiku, či pohřební výbava. 
Poslední místnost obsahovala bystu Herehet, sloup s hieroglyfy a nástěnky o Núbii. Pak 

už byl jen obchod se suvenýry, po jejichž nakoupení jsme se tramvají dopravili na nádraží 
a po rozchodu ve Vaňkovce jsme jeli domů.                                                                   

Ondra 
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Studují s námi 

Studovat v cizí zemi a vzdělávat se v cizím jazyce není vůbec jednoduché. Své o tom 
vědí studentky prvního ročníku oboru design interiéru a nábytku Anna, Violetta a 

Valérie. V České republice jsou od loňského jara, kdy museli kvůli válce na Ukrajině 
opustit své domovy. A jak se jim tady líbí??? 

 

 

V Čechách se mi žije dobře, 
jsem tu šťastná díky lidem, 
které jsem tu potkala, i když 
mi tu chybí příbuzní a mým 
domovem navždy zůstane 

Ukrajina. Jsem vděčná 
zemím, jako je ČR, za to, že 

v tak těžkém období 
poskytují lidem možnost dál 
normálně žít, vzdělávat se …

   
 Valerie 

 
 

 

 

 

 

Pobyt v České republice je 
pro mě především 

příležitostí získat kvalitní 
evropské vzdělání. Mám 
tady kolem sebe většinou 

dobré lidi, ochotné a 
veselé. Jediné, co se mi 

nelíbí, je to, že v češtině je 
těžké naučit se skloňování 
slov a pravopis y, ý, i, í. A 
co mě tady překvapilo – 
snad to, že tramvaje a 

autobusy jezdí v určitou 
dobu (podle jízdního 
řádu).   

 Anna 

 

Co se mi v ČR líbí? Krásné 
ulice, Praha a taky Starbucks  
(na Ukrajině žádný nemáme 

☺). Nelíbí se mi, že jsou tu 
drahé byty a někdy 

nerozeznám, kterým mám jet 
autobusem.  Violetta 

 

Děvčata se musela vyrovnat také s tím, že škola u nás funguje trochu jinak než na Ukrajině. 
Vzdělání na Ukrajině 

Školní rok začíná 1. září a na rozdíl od našeho školství končí 31. května. Červen se nese v 
duchu závěrečných nebo postupových zkoušek, což platí pro ty, kteří končí střední 

vzdělávání nebo přecházejí mezi vzdělávacími stupni, tedy po 4. a 9. ročníku. Ostatní žáci 
mají volnější výuku, kdy se např. organizují volnočasové aktivity a výlety. 

Vyučovací hodina v 1. třídě trvá 35 minut, v dalších ročnících až do 4. trvá 45 minut. Žáci 
odcházejí ze školy domů až v odpoledních hodinách. Po vyučování chodí děti do družiny, 
která funguje poněkud odlišně než v ČR. V družině na Ukrajině není zvykem, aby si děti 
hrály. Dělají si zde domácí úkoly pod dohledem pedagoga. 
Děti dostávají velké množství domácích úkolů, různých zadání na víkend i prázdniny.  
Ukrajinský systém vzdělávání se odlišuje od českého také ve způsobu hodnocení. Na 
Ukrajině se používá dvanáctistupňová klasifikace. 
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Memes 
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Memes 
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